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Protokół Nr XII/24 

sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego 

w dniu 23 grudnia 2024 r. 
 

Na ogólny stan 17 radnych w sesji uczestniczyło 17 radnych. W sesji obok radnych 

uczestniczyli także kierownicy wydziałów Starostwa Powiatowego we Włoszczowie, 

zaproszeni goście oraz przedstawiciele społeczności powiatu. Listy obecności w załączeniu. 
 

Podczas XII sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego poza radnymi głos zabrali: 

Rafał Krupa  –  Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie 

Marcin Wiekiera –  Wójt Gminy Moskorzew  
 

Obrady trwały od godziny 1415 do 1633. 
 

Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VIII, IX, X i XI sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego.  

5. Informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu i z pracy Zarządu 

w okresie między sesjami Rady Powiatu. 

6. Sprawozdanie Starosty Włoszczowskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku za 2024 rok. 

7. Raport z wykonania „Programu ochrony środowiska dla powiatu włoszczowskiego na lata  

2020 – 2025 z perspektywą do 2030” za lata 2022 – 2023.  

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2024 – 2037, 

2) zmian w budżecie Powiatu na 2024 rok, 

3) przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2025 – 2037, 

4) uchwalenia budżetu Powiatu Włoszczowskiego na 2025 rok, 

5) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Włoszczowa, 

6) udzielenia pomocy finansowej dla innych jednostek samorządu terytorialnego  

w 2025 roku,  

7) współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego w celu grupowego 

zakupu energii elektrycznej na lata 2026 i 2027, 

8) powołania Komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora 

Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie – Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II, 

9) zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej, 

10) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Włoszczowskiego oraz zatwierdzenia planów 

pracy stałych Komisji Rady Powiatu Włoszczowskiego i planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej – na 2025 rok, 

11) zmniejszenia opłaty za wydawanie dowodu rejestracyjnego pojazdu. 

9. Stanowisko w sprawie likwidacji połączeń kolejowych Pendolino na stacji „Włoszczowa – 

Północ”. 

10. Wnioski i oświadczenia. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 



2 
 

Przebieg obrad 
 

Pan Przewodniczący poprosił o powstanie i uczczenie minutą ciszy zmarłego w dniu 21 grudnia 

br. byłego Radnego Rady Powiatu Włoszczowskiego dwóch kadencji śp. Bronisława 

Sokołowskiego, który w kadencji 1998 – 2002 pełnił funkcję Członka Zarządu  

i Przewodniczącego Komisji Budżetowej, natomiast w kadencji 2002 – 2006 

Przewodniczącego Komisji Budżetowej.  
 

Do punktu 1-go/ 

Otwarcia dwunastej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego dokonał Przewodniczący  

p. Zbigniew Matyśkiewicz. Pan Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, Zarząd 

Powiatu, gości uczestniczących w obradach oraz mieszkańców powiatu oglądających sesję  

on-line.  
 

Do punktu 2-go/ 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na obecny stan 17 radnych w sesji uczestniczy 16 radnych, 

co w świetle ustawy o samorządzie powiatowym czyni sesję zdolną do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 
 

Do punktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy do doręczonego porządku obrad są uwagi. 

Pan Starosta złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmniejszenia opłaty za wydawanie dowodu rejestracyjnego pojazdu. Poinformował, że Wójt 

Gminy Krasocin wystąpił z wnioskiem o zwolnienie lub zmniejszenie opłaty za wydawanie 

dowodu rejestracyjnego pojazdu w związku z wprowadzeniem nazw ulic w miejscowości 

Czostków skutkujących koniecznością dokonania zmian adresu w dowodzie rejestracyjnym. 

Projekt uchwały został radnym dostarczony.   

Pan Przewodniczący poinformował, iż wskazany projekt uchwały zostanie dopisany  

do porządku obrad w pkt 8 ppkt 11. Poinformował następnie, że na jego ręce wpłynęło pismo 

od grupy radnych dotyczące przyjęcia stanowiska w sprawie likwidacji połączeń kolejowych 

Pendolino na stacji „Włoszczowa – Północ”. Poprosił Członka Zarządu p. Rafała 

Pacanowskiego o zaprezentowanie stanowiska podpisanego przez dziesięciu radnych. 

Pan Rafał Pacanowski odczytał stanowisko w sprawie likwidacji połączeń kolejowych 

Pendolino na stacji „Włoszczowa – Północ”.  

Pan Przewodniczący poinformował, iż stanowisko zostanie dopisane do porządku obrad w pkt 9. 
 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmniejszenia opłaty 

za wydawanie dowodu rejestracyjnego pojazdu został przyjęty 16 głosami „za”. W głosowaniu 

nie uczestniczył jeden radny.   
 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad stanowiska w sprawie likwidacji połączeń 

kolejowych Pendolino na stacji „Włoszczowa – Północ” został przyjęty 12 głosami „za”,  

1 „przeciw” i 3 „wstrzymującymi”. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny.   
 

Rada Powiatu 16 głosami „za” zatwierdziła porządek obrad z wprowadzonymi zmianami.  

W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny.   
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Do punktu 4-go/ 

Protokół z obrad ósmej sesji Rada Powiatu przyjęła 16 głosami „za” nie wnosząc uwag do jego 

treści. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny.   

Protokół z obrad dziewiątej sesji Rada Powiatu przyjęła 16 głosami „za” nie wnosząc uwag  

do jego treści. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny.   

Protokół z obrad dziesiątej sesji Rada Powiatu przyjęła 16 głosami „za” nie wnosząc uwag  

do jego treści. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny.   

Protokół z obrad jedenastej sesji Rada Powiatu przyjęła 16 głosami „za” nie wnosząc uwag  

do jego treści. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny.   
 

Do punktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania 

uchwał Rady Powiatu i z pracy Zarządu Powiatu w okresie między sesjami Rady Powiatu 

została radnym przekazana w statutowo obowiązującym terminie oraz uzupełniona o dane  

z ostatniego posiedzenia Zarządu. Zapytał, czy do informacji są pytania.  

Pan Jerzy Suliga odniósł się do uchwały Zarządu Powiatu Nr 101/24 w sprawie wyrażenia 

zgody na zwolnienie z opłat w całości za udostepnienie działki nr 52 w miejscowości 

Wałkonowy Górne i zapytał, o jaką działkę chodzi. Następnie odniósł się do trzech uchwał  

w zakresie wyrażenia zgody na wynajem lokali w Zespole Opieki Zdrowotnej. Jedna wyraża 

zgodę na wynajęcie lokali firmie, która dotychczas sprzątała, druga uchwała to zgoda na 

wynajęcie lokali dla firmy, która wygra przetarg, a trzecie na wynajęcie lokali dla firmy na 

prowadzenie działalności gospodarczej. Poprosił o informację, które firmy mają mieć lokale 

wynajęte. 

Pan Starosta odpowiadając na pytanie w sprawie działki na terenie gminy Secemin  

w miejscowości Wałkonowy Górne poinformował, że gmina wykonuje drogę gminną i dróżka 

gminna nieutwardzona przecina drogę powiatową. P. Wójt chciał tam położyć asfalt i zwrócił 

się z prośbą, aby nie obciążać gminy za to. Zarząd uważa, że w takim przypadku jest to 

wskazane.    

Pan Rafał Krupa odpowiadając na pytanie p. Suligi wyjaśnił, że pierwsza uchwała dotyczy 

okresu 3 lat dla firmy, która wygra postepowanie na sprzątanie. W tym momencie nie wiadomo 

jak to będzie firma. W dniu dzisiejszym miało odbyć się posiedzenie w Krajowej Izbie 

Odwoławczej, ale zostało zniesione, więc trzeba poczekać na rozstrzygnięcia, ponieważ są trzy 

firmy, które przystąpiły do postepowania. Druga uchwała jest na okres do 3 miesięcy, czyli do 

momentu kiedy zostanie rozstrzygnięte postępowanie. Natomiast trzecia uchwała dotyczy 

wynajęcia powierzchni na trzecim piętrze poradni dla firmy, która świadczy usługi sprzedaży 

aparatów słuchowych. Jest to związane z tym, że z poprzednią firmą szpital kończy współpracę, 

a z kolejną będzie współpracę zawiązywał, ale na zasadach partnerskich, ponieważ firma 

obiecała, że być może będzie wsparcie w zakresie lekarza laryngologa.     
 

Do punktu 6-go 

Pan Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie Starosty Włoszczowskiego z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2024 rok zostało przekazane radnym z materiałami na 

sesję. Jeżeli do sprawozdania będą pytania odpowiadał będzie Członek Zarządu p. Rafał 

Pacanowski. 

Pytań nie było. 
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Rada Powiatu 16 głosami „za” przyjęła sprawozdanie Starosty Włoszczowskiego z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2024 rok. Sprawozdanie stanowi załącznik  

do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny.   
 

Do punktu 7-go 

Pan Przewodniczący poinformował, że raport z wykonania „Programu ochrony środowiska dla 

powiatu włoszczowskiego na lata 2020 – 2025 z perspektywą do 2030” za lata 2022 – 2023 

został przekazany radnym w statutowo obowiązującym terminie. Jeżeli do raportu będą pytania 

odpowiadała będzie p. Kierownik Wydziału Rolnictwa. 

Pytań nie było. 
 

Rada Powiatu 16 głosami „za” przyjęła Raport z wykonania „Programu ochrony środowiska 

dla powiatu włoszczowskiego na lata 2020 – 2025 z perspektywą do 2030” za lata 2022 – 2023. 

Raport stanowi załącznik do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny.   
 

Do punktu 8-go podpunktu 1-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2024 – 2037 był omawiany na 

posiedzeniach Komisji. Jeżeli do projektu uchwały będą pytania odpowiadała będzie  

p. Skarbnik. 

Pytań nie było. 

Pani Monika Skoczek Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała 

sentencję w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu 16 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XII/67/24 w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2024 - 2037, którą 

załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny.   
 

Do punktu 8-go podpunktu 2-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

na 2024 roku był omawiany na posiedzeniach Komisji. Jeżeli do projektu uchwały będą pytania 

odpowiadała będzie p. Skarbnik. 

Pytań nie było. 

Pan Piotr Spurek Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał sentencję 

w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XII/68/24 w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu na 2024 rok, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie 

uczestniczyło dwóch radnych.   
 

Do punktu 8-go podpunktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2025 – 2037 są pytania.    

Pytań nie było. 

Pan Jerzy Suliga jako przewodniczący Komisji Budżetu, Środowiska i Mienia Komunalnego 

poinformował, że Komisja Budżetu, Środowiska i Mienia Komunalnego na wspólnym 

posiedzeniu z Komisją Rewizyjną pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
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przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2025 – 2037. 

Pani Monika Skoczek Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała 

sentencję w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XII/69/24 w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2025 – 2037, którą załącza się  

do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczyło dwóch radnych.   
 

Do punktu 8-go podpunktu 4-go/ 

Pan Przewodniczący poprosił p. Skarbnik o przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach. 

Pani Skarbnik odczytała sentencję Uchwały Nr 126/2024 III Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 6 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata  

2025 – 2037 informując, że opinia jest pozytywna. Następnie odczytała sentencję Uchwały  

Nr 124/2024 III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia  

6 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Włoszczowskiego na 2025 rok informując, że opinia jest pozytywna i sentencję Uchwały  

Nr 125/2024 III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia  

6 grudnia 2024 roku w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego  

w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włoszczowskiego na 2025 rok informując, że Powiat 

Włoszczowski ma możliwość sfinansowania planowanego w projekcie uchwały budżetowej na 

2025 rok deficytu budżetu w kwocie 6 810 373,80 zł. Uchwały stanowią załącznik do 

protokołu. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie autopoprawki wniesione do projektu budżetu 

przez Zarząd Powiatu Włoszczowskiego.    
 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami „za” przyjęła autopoprawki do projektu budżetu 

Powiatu na 2025 rok.  
 

Pan Jacek Zięba jako przedstawiciel gminy Kluczewsko odniósł się do projektu uchwały w sprawie 

budżetu Powiatu na 2025 rok. Jak wspominał na posiedzeniu Komisji Budżetu wypowiadając się  

w kwestii budżetu musiałby podzielić go na dwie części, na część budżetu, gdzie nie byłoby 

załącznika dotyczącego zadań inwestycyjnych na rok 2025 i pozostałą część budżetu. Jeżeli chodzi  

o pozostałą część budżetu, to nie ma żadnych uwag, ponieważ działy, rozdziały i liczby, które tam się 

znajdują mają swoje logiczne uzasadnienie. Biorąc pod uwagę jednak zadania inwestycyjne roczne 

przewidziane do realizacji w 2025 roku, to jako przedstawiciel gminy Kluczewsko przyznał,  

że odczytuje to z bólem i żalem jak nekrolog. Na zadania inwestycyjne w 2025 roku przypada kwota 

prawie 47 mln zł. Na gminę Krasocin 26,48 %,  Włoszczowa 30,8%, Moskorzew i Radków 26,18%, 

Secemin 0,49%, natomiast na Kluczewsko 0,04%, czyli 20 000 zł. Rozumie, że w ubiegłym roku 

inwestycji na terenie gminy Kluczewsko było sporo, ale również inwestycji nie było mało na terenie 

gmin Krasocin i Włoszczowa, które otrzymują Krasocin prawie 12,5 mln zł, a Włoszczowa 

14 136 000 zł, więc przykro, że gmina Kluczewsko została wyłączona z zadań inwestycyjnych. Zdaje 

sobie sprawę, że za chwilę budżet zostanie przyjęty, ponieważ takie są prawa demokracji, ale czasami 

w prawach demokracji sprawiedliwości brakuje. Pozytywne w zadaniach inwestycyjnych jest to,  

że są środki na Zarząd Dróg Powiatowych, że zaczyna się coś w jednostce dziać odnośnie 
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modernizacji budynków, czy zakupu sprzętu, ponieważ wszyscy wołają o drogi, o zadania 

porządkowe, pielęgnacyjne, remontowe, a wiadomo, że aby coś robić, trzeba mieć czym i kim robić, 

więc taki kierunek uważa za słuszny.            

Pan Starosta przyznał, że p. Zięba częściowo ma rację, ale p. Zięba też był członkiem Zarządu, jest 

długoletnim radnym, więc zna zasady konstrukcji budżetu. Do budżetu na ten moment zostały 

wpisane tylko te zadania, na które składane były wnioski lub na które jest opracowana dokumentacja. 

Jest również taka droga na terenie gminy Kluczewsko. Na pewno realizowane będą te drogi, do 

których będzie dofinasowanie. Z dofinansowaniem jednak jest bardzo ciężko. Zmieniły się zasady 

zgłaszania wniosków do Funduszu Rozwoju Dróg Samorządowych i powiat może zgłosić tylko 

cztery drogi i cztery drogi zostały zgłoszone. Tylko jedna droga przeszła przez weryfikację Urzędu 

Wojewódzkiego i otrzyma dofinansowanie, dwie drogi są na liście rezerwowej, a droga w Woli 

Wiśniowej w ogóle wypadła. Jeżeli będą środki i będą możliwości ich pozyskania, to Zarząd będzie 

po nie sięgał wszędzie tam, gdzie będzie to możliwe. Nie jest więc powiedziane, że na terenie gminy 

Kluczewsko nie będą robione drogi. Podziękował radnym za to, że brali udział w sesjach  

zwoływanych w trybie nadzwyczajnym, kiedy były wprowadzane środki do budżetu. Tak będzie 

robione nadal. To nie jest też tak, że wszystkie drogi, które zostały wprowadzone do budżetu, na 

100% zostaną wykonane, ponieważ będzie tak, jeżeli będą dofinansowania. Jeżeli jednak 

dofinansowań nie będzie i gminy nie pomogą, to powiat nie udźwignie tylu inwestycji. Gmina 

Kluczewsko jest na trzecim miejscu pod względem długości dróg. Przoduje gmina Włoszczowa  

i Krasocin. W gminach Krasocin i Włoszczowa jest ponad 100 km dróg, a w gminie Kluczewsko 

około 40 km, czyli proporcjonalnie dróg jest mniej. Zarząd stara się robić wszystko sprawiedliwie  

w miarę możliwości i uważa, że budżet jest tak przygotowany. Pieniądze potrzebne są na wszystko 

na ZDP, szkoły, remonty i trzeba środki jakoś dzielić. Podziękował p. Skarbnik za bardzo dobre 

dysponowanie budżetem i za to, że udało się powiatu nie zadłużać. Jest to być może bardzo dobry 

prognostyk. Poinformował, że w bieżącym roku i w latach poprzednich było siedem tras 

komunikacyjnych, do których była dopłata. W tej chwili z Urzędu Wojewódzkiego jest informacja, 

że tych pieniędzy nie ma na żadne połączenie komunikacyjne. Zostanie złożony kolejny wniosek, 

ponieważ od 1 lutego ma być dzielona rezerwa, ale czy się uda nie można w tym momencie 

powiedzieć, ponieważ zgodnie z przepisami pierwszeństwo mają gminy i związki gmin. Na terenie 

powiatu włoszczowskiego nie będzie dopłat w ogóle, ponieważ żadna z gmin nie składała i nie składa 

wniosków na dopłaty do przewozów autobusowych. Powiat to robił łącząc gminy, aby mieszkańcy 

mieli możliwość przemieszczania się. Ładnie się mówi o ekologii, tylko nie dba się o to, aby do tej 

ekologii doszło. Lepiej kiedy jedzie jeden autobus, który przewiezie mieszkańców, niż każdy miałby 

jechać samochodem. Powiat będzie się o te środki starał. Zarząd będzie się starał środki dzielić jak 

najbardziej sprawiedliwie. Jeżeli pojawią się możliwości składania wniosków, to wnioski będą 

składane. Jeżeli zdarzy się, że nabory będą np. na przejścia dla pieszych, to taki wniosek już jest. Jest 

takie zadanie jak chodniki i wyniesione przejście dla pieszych przy szkole w Żelisławicach i projekt 

jest. Radni będą informowani na bieżąco jeżeli środki będą się pojawiały.       

Pan Przewodniczący dodał, że jeżeli będą szanse na pozyskanie środków, to na pewno nie zostanie 

to przeoczone. Natomiast z jego strony, jeżeli chodzi o sesje Rady Powiatu i konieczność 

wprowadzenia środków do budżetu, to takie sesje będą zwoływane w trybie natychmiastowym po to, 

aby niczego, co można pozyskać w jakiś sposób nie zaprzepaścić. O tym zapewnił i przypomniał,  

że tak było również w kończącym się roku bieżącym.   

Pan Paweł Strączyński odnosząc się do budżetu Powiatu Włoszczowskiego na 2025 rok powiedział, 
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że warto zauważyć, iż na terenie gminy Secemin zostały wprowadzone zadania, o które zabiega już 

od wielu lat. Biorąc jednak pod uwagę, to co powiedział p. Zięba, to podziały środków na niektórych 

gminach nie są sprawiedliwe. W przypadku gminy Secemin, to nie jest duża kwota, ponieważ łącznie 

to ponad 500 000 zł, jednak pozytywne jest to, że w niedalekiej przyszłości zapewne będzie 

realizowana droga Wałkonowy Górne – Bałków w kierunku gminy Radków w ramach programu 

usuwania skutków klęsk żywiołowych.  

Pan Przewodniczący zwrócił uwagę, że zadanie to jest już zrealizowane. 

Pan Paweł Strączyński powiedział, że jest to bardzo pozytywna informacja. To zadanie 

współfinansował samorząd Gminy Secemin, za co podziękował, ponieważ współpraca jest ważna. 

Cieszy fakt, że zadanie budowy chodnika w miejscowości Żelisławice jest wprowadzone do budżetu. 

Będzie wykonywana także bardzo istotna dla mieszkańców droga z Czarncy do Żelisławic, ponieważ 

dojeżdżają tą drogą na cmentarz i nie musząc dojeżdżać drogą wojewódzką, gdzie odbywa się dość 

duży ruch. Te zadania są potrzebne i ważne. Zwrócił uwagę, że p. Starosta także wspominał  

o realizacji zadania budowy wyniesionego skrzyżowania przy szkole w Żelisławicach, to również 

ważny aspekt wpływający na poprawę bezpieczeństwa. We wniosku, który składał do budżetu na 

2025 rok były też drobne zadania w postaci rozpoczęcia inwestycji budowy chodnika w miejscowości 

Żelisławiczki w kierunku nowo wybudowanej świetlicy, jak również przejścia dla pieszych  

i bezpieczna zatoka przy przystanku. Są to zadania, które głównie wpływają na poprawę 

bezpieczeństwa dzieci i młodzieży, jak również użytkowników ruchu w tej okolicy, więc ma nadzieję, 

że zadania w postaci rozpoczęcia dokumentacji projektowych z oszczędności uda się rozpocząć. Na 

to liczy, ponieważ te zadania również są potrzebne. Cieszy również fakt, że na terenie mniejszych 

gmin jak Moskorzew, czy Radków również są planowane zadania, ponieważ tam też mieszkają 

ludzie. Potrzeb jest wiele i wspólnie w uzgodnieniu z wójtami tych gmin będzie można te zadania 

realizować. Jest do dyspozycji, czy to panów wójtów, czy Zarządu Powiatu w kwestii ustaleń, czy 

pomocy. Chciałby być zapraszany na tego typu spotkania, które mają miejsce, ale niestety nie jest. 

Nie przeszkadza na takich spotkaniach, nie wprowadza zamętu, tylko stara się służyć radą.  

Z samorządem Powiatu Włoszczowskiego jest związany już blisko 15 lat, więc pracował w różnych 

obszarach i na pewno jego obecność wpłynęłaby na pozytywny aspekt spotkania. Na zakończenie 

powiedział, że będzie głosował za budżetem na 2025 rok pomimo, że nie satysfakcjonuje go do 

końca, ale są zadania, o które wnioskował wiele lat i które są bardzo potrzebne lokalnej społeczności.                 

Pan Starosta poinformował, że trzy projekty już są gotowe. Za projekt przez „Poświątne” trzeba 

zapłacić i będzie wydane pozwolenie na budowę zaraz po 1 stycznia. Jeżeli chodzi o odcinek do nowo 

wybudowanej świetlicy, to jest współpraca z Przewodniczącym Rady Gminy Secemin, który był 

nawet z właścicielem działki chcącym ją przekazać nieodpłatnie. Zarząd jednak korzysta z innego 

sposobu pozyskania tego gruntu, ponieważ jest to w pasie drogowym i było wystąpienie  

do Wojewody, żeby ten grunt przejąć. Kiedy będzie tytuł własności, to będzie można przystąpić  

do projektu i wykonania. Jeżeli chodzi o chodnik w Żelisławicach, to wpłynęło pismo od p. Wójta, 

że w przyszłości będzie planował wykonać tam kanalizację. Jeżeli będą pozyskane środki, to Zarząd 

z p. Wójtem się porozumie, żeby może kanalizacja została przeprowadzona np. poboczem. Na ten 

moment jeszcze jednak nie wiadomo kiedy te środki będą i czy będą. „Powodziówki” na Chlewskiej 

Woli i Wałkonowy Górne – Bałków zostały już wykonane, ponieważ środki trzeba było wykorzystać 

do końca roku. Przeprowadzone były postępowania przetargowe, wyłonieni zostali wykonawcy  

i zadania są już wykonane. Oficjalny odbiór tych dróg odbędzie się 13 stycznia, ponieważ jest prośba 

Urzędu Wojewódzkiego, aby p. Wojewodę informować na 14 dni wcześniej o takich wydarzeniach.     
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Pan Jerzy Suliga powiedział, że temat przyszłorocznego budżetu był szeroko dyskutowany na 

posiedzeniu Komisji Budżetu. W budżecie przewidziana jest kwota ponad 9 mln zł na dokończenie 

hali przy I LO, a w ostatnim czasie radni byli informowani o problemach z dachem tego budynku. 

Zapytał, jak na dzień dzisiejszy ta sprawa wygląda.   

Pan Starosta potwierdził, że problemy z dachem są. Dach ma być szczelny i Zarząd nie chce dopuścić 

do tego, żeby miał jakiekolwiek przecieki. Prowadzone są rozmowy z inwestorem I etapu. Jest także 

biuro prawne, które pomaga w tej sprawie. Wykonawca I etapu skontaktował się i prowadzi rozmowy 

z firmą, która wykonywała dach na dworcu zachodnim i jest doświadczona w takich inwestycjach. 

Na dzień 3 stycznia na godz. 12 jest umówione spotkanie w tym temacie. Jeżeli chodzi o III etap, to 

prace wewnątrz budynku trwają.       

Pan Przewodniczący zwrócił się do p. Strączyńskiego i powiedział, że droga od Wałkonów  

w kierunku Bałkowa została biorąc pod uwagę długość zrealizowana w ponad 70% i kapitalnie służy. 

Finansowana była z środków w ramach nawalnych deszczy. Druga droga zdecydowanie krótsza, ale 

zrealizowana w uzgodnieniu z Wójtem Gminy Moskorzew w Chlewskiej Woli. Poprosił p. Wójta  

o ocenę tego zagadnienia.   

Pan Marcin Wiekiera powiedział, że po raz pierwszy na sesji był pół roku temu i mówił wówczas,  

że gmina Moskorzew jako jedyna z sześciu gmin nie ma swojego radnego powiatowego. Apelował, 

aby powiat o gminie Moskorzew mimo, że jest to jedna z najmniejszych gmin, nie zapominał.  

Po dwóch miesiącach na sesji był po raz drugi, kiedy to gminę Moskorzew nawiedziła klęska  

i apelował o pomoc. W dniu dzisiejszym jest po raz trzeci i chciałby podsumować pewne kwestie. 

Odniósł się do tego co powiedział p. Zięba, a mianowicie w jakiej sytuacji jest gmina Kluczewsko. 

W podobnej sytuacji była gmina Moskorzew w bieżącym roku. O ile dobrze pamięta budżet zakładał, 

że na gminę Moskorzew było przeznaczone 10 000, czy 20 000 zł. Jest koniec roku i przyjechał  

z podziękowaniami za to, że ten rok kończy się prawie pół milionową inwestycją w Chlewskiej Woli. 

Pozyskane zostały środki z „powodziówek”, wkład własny pokrył Powiat i z zabezpieczonej kwoty 

10 000 zł zrobiło się 0,5 mln zł, za co jest bardzo wdzięczny p. Staroście, p. Wicestaroście, Zarządowi 

Powiatu i wszystkim radnym, ponieważ jest to budżet powiatu. Uważa, że na gminie Kluczewsko 

również tak będzie, jeżeli tylko będą takie możliwości. Jest wójtem pół roku i współpraca z Powiatem 

układa się bardzo dobrze, konsultowane jest wiele rzeczy, to co się da jest realizowane i wierzy,  

że dalej tak będzie. Skierował także podziękowania do Zarządu Dróg Powiatowych, ponieważ po 

nawałnicy, która wyrządziła wiele szkód trzeba było wykonać wiele pracy, aby drogi i pobocza 

doprowadzić do porządku. Wiele się mówiło, że dużo robi się na terenie Moskorzewa jeżeli chodzi  

o wycinkę poboczy, czy sprzątanie gałęzi, ale niestety takie było zapotrzebowanie. W tym roku klęska 

dotknęła gminę Moskorzew i oby nie spotkało to innych gmin, więc tych prac na terenie gminy 

Moskorzew było dużo za co podziękował. Chciałby podziękować wielu osobom, ale skupi się na 

powiecie, ponieważ po klęsce żywiołowej spotkał na swojej drodze wiele bardzo życzliwych osób, 

których wcześniej nie znał, ponieważ nie siedział, aż tak głęboko w polityce. Nie będzie wymieniał 

tych osób z nazwiska, ponieważ troszkę by zeszło i na pewno kogoś by pominął. Gmina otrzymała 

wiele ton zboża i środki finansowe. Podziękowania złożył p. Staroście, Zarządowi, radnym 

powiatowym, ponieważ wie, że wrzucane były do puszek pieniądze i zbierane były po Radzie 

Powiatu, a p. Przewodniczący przekazał te darowizny na konto Gminy Moskorzew. Podziękowania 

przekazał w imieniu wszystkich mieszkańców i przede wszystkim rolników z terenu gminy 

Moskorzew, których to najbardziej dotknęło. Świąteczny prezent, który gmina Moskorzew otrzymała 

od Zarządu Powiatu, a ma na myśli Chlewską Wolę, to inwestycja bardzo długo wyczekiwana, ale  
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w końcu się udało. Droga jest wykonana i będzie odebrana już w styczniu. Jest wykonana bardzo 

solidnie dla pożytku wielu osób, wielu mieszkańców gminy i powiatu. Na zakończenie życzył 

zdrowych i wesołych świąt oraz wszystkiego najlepszego w nowym roku.                     

Pan Starosta przypomniał, że podejmowane były zobowiązania pomocy rolnikom z terenu gminy 

Moskorzew. W związku z tym, że były w tej kwestii trudności, ponieważ opinia, o którą wystąpiła  

p. Skarbnik do RIO była taka, że nie jest to zadanie Powiatu, ustalono z p. Wójtem, że pomocą będzie 

wkład własny, który Gmina miała dołożyć do inwestycji w Chlewskiej Woli w kwocie około  

50 000 zł. Powiat zabezpieczył te środki, a p. Wójt taką kwotę miał przeznaczyć na pomoc rolnikom. 

Pan Wicestarosta odniósł się do budżetu na 2025 rok i poinformował, że jeżeli chodzi o gminę 

Kluczewsko, to rok 2024 był rekordowy. Wykonana została inwestycja od drogi 742 od miejscowości 

Pilczyca przez Jakubowice tj. 1,8 km. Przebudowa obejmowała także budowę chodnika  

i odwodnienia z poszerzeniami jezdni. W tym roku także został zakończony bardzo ważny odcinek 

drogi od Pilczycy do miejscowości Ciemiętniki tj. ponad 3 km z pełną infrastrukturą, z chodnikiem  

i odwodnieniem. Udało się także wykonać drogę od Wielgomłyn, od Krzętowa w stronę drogi 

powiatowej tj. 1 km. Nadrabiane były zaległości na terenie gminy Kluczewsko, ale także na 

terenie innych gmin. Bieżący rok jest rekordowy biorąc pod uwagę przebudowy i remonty dróg 

powiatowych. Łącznie oddanych zostało i oddane zostanie w styczniu ponad 16 km dróg. Nigdy 

tak nie było. Wszystkie nabory są analizowane, wysyłane są zapytania, ponieważ Zarząd robi 

wszystko, aby pozyskiwać środki. Czasami jednak jest odpowiedź, że powiat nie kwalifikuje 

się. Były też starania o środki na przebudowę wiaduktu na terenie gminy Secemin, gdzie 

poziom dofinansowania wynosił 70%, ale niestety informacja była taka, że powiat nie może  

z dofinansowania skorzystać. Środki szukane są wszędzie, ponieważ bez względu na to, kto by 

nie rządził, to poprawa infrastruktury drogowej jest bardzo ważna. Ważna jest także współpraca 

z wójtami i z radnymi poszczególnych gmin. Czas ucieka. Dziś sesja rozpoczęła się minutą 

ciszy, ponieważ kolejny radny odszedł. Wszyscy powinni starać się działać ponad podziałami 

dla zrównoważonego powiatu, aby dróg powiatowych było jak najwięcej. Jeżeli w obecnej 

kadencji będzie taka sama możliwość składania wniosków na drogi powiatowe na przebudowy, 

budowy i remonty jak w kadencji 2018 – 2024, to na koniec obecnej kadencji nie zostanie dużo 

do zrobienia. Budżet będzie modyfikowany w ciągu roku. Wnioski zostały złożone. Zarząd 

chciał złożyć więcej wniosków, o czym wspominał p. Starosta, ale pierwszy raz w historii jest 

tak, że Wojewoda ogłosił regulamin, w którym jednym z punktów było ograniczenie ilości 

wniosków do czterech na powiat. Gdyby nie to ograniczenie, to złożonych byłoby więcej 

wniosków, ponieważ powiat jest przygotowany i posiada dokumentacje. Jeżeli chodzi o drogę 

Dzierzgów – Moskorzew, to powiat skorzystał z możliwości połączenia dwóch gmin, ponieważ 

jest to droga o jednym numerze, w jednej ciągłości i dlatego wniosek został złożony. Życzył 

sobie i radnym, aby wszystkie inwestycje, a nawet więcej, zostały zrealizowane  

w nadchodzącym 2025 roku. 

Pan Jacek Zięba podziękował za inwestycje zrealizowane na terenie gminy Kluczewsko w 2024 roku, 

ponieważ było ich sporo i podziękowania się należą. Poprosił, aby jednak wczuć się w jego rolę. 

Jeżeli w przyszłorocznym budżecie dla gminy Kluczewsko nie ma nic, to gdzieś z tyłu głowy 

zastanawia się, czy może ten milion by się jednak nie znalazł i wówczas punkt widzenia byłby inny. 

Może się coś wydarzy, a może nie. Jest też takie powiedzenie „obiecanki cacanki”. Odnosząc się 

natomiast do wypowiedzi p. Wójta powiedział, że słowa pocieszenia „nie miałem, a mam” wolałby, 

aby brzmiały „miałem i mam”.   
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Pan Przewodniczący uważa, że warto byłoby się opowiedzieć pozytywnie za budżetem, ponieważ 

zdecydowana większość pozwala na pozytywne myślenie pomimo tego, że są dolegliwości, o których 

wiadomo. Liczy na to, że czas i sytuacja w jakiej realizowane są zadania będzie korzystniejsza, a jak 

deklarował Zarząd ambicje i chęci realizowania zadań są.  
 

Rada Powiatu 16 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr XII/70/24 w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Włoszczowskiego na 2025 rok, którą załącza się do protokołu.  
 

Pan Przewodniczący złożył podziękowania na ręce p. Skarbnik dla całego Wydziału Finansowego, 

który włożył multum pracy, nie wszystkich zadowolił, niemniej jednak budżet został zdecydowaną 

większością głosów przyjęty za co podziękował.    

Pan Starosta w imieniu Zarządu i p. Skarbnik podziękował radnym za przyjęcie budżetu. Obiecał,  

że Zarząd będzie dokładał wszelkich starań, aby budżet był coraz większy i coraz bardziej służył 

mieszkańcom. Zwrócił się do p. Strączyńskiego i przypomniał jak było obiecywane, że coś zostanie 

zrobione i udało się. Ma nadzieję, że gminę Secemin uda się dopiąć do końca wykonując odcinek od 

Czarncy do Żelisławic oraz chodnik i wyniesione skrzyżowanie. Zwrócił się do p. Zięby mówiąc,  

że uważa, iż na pewno jeszcze coś się uda na terenie gminy Kluczewsko zrealizować. Obiecał 

współpracę ze wszystkimi radnymi. Nieraz zdarza się tak, że w ferworze obowiązków ktoś nie 

zostanie o czymś poinformowany, ale jeżeli radni wiedzą o spotkaniach, to zachęcił do uczestnictwa 

w nich, ponieważ to nie jest tak, że Zarząd chce kogoś pominąć. Wszyscy radni są proszeni. Zaprosił 

wszystkich radnych, którzy będą dysponowali czasem, do uczestnictwa w odbiorze dróg  

w Wałkonowach i Chlewskiej Woli w dniu 13 stycznia o godz. 10.  

Pan Przewodniczący uważa, że deklaracje p. Starosty są obiecujące. Odnosząc się do tematu 

Żelisławic powiedział, że aż się prosi, aby z tą drogą dojść do granic województwa śląskiego  

i wówczas można by było mocno odetchnąć, a mieszkańcy Żelisławic byliby przeszczęśliwi. Uważa, 

że p. Strączyński podzieli ten pogląd.  

Pan Wicestarosta poinformował, że od miejsca, gdzie kończy się chodnik w Żelisławicach do końca 

powiatu włoszczowskiego jest pozytywna weryfikacja jeżeli chodzi o deszcze nawalne, więc jeżeli 

w przyszłym roku będą środki, to zostanie to zrealizowane. 
 

Do punktu 8-go podpunktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Włoszczowa został radnym przekazany w materiałach na dzisiejszą 

sesję. Jeżeli do projektu uchwały będą pytania odpowiadała będzie p. Skarbnik.  

Pytań nie było. 

Pani Monika Skoczek Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

sentencję w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu 16 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XII/71/24 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Włoszczowa, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie 

uczestniczył jeden radny. 
 

Do punktu 8-go podpunktu 6-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla innych jednostek samorządu terytorialnego w 2025 roku był radnym przekazany 

w stosownym czasie i analizowany podczas posiedzeń Komisji. Zapytał, czy do projektu 
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uchwały są uwagi, pytania.  

Pytań nie było. 

Pan Piotr Spurek Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał sentencję 

w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu 16 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XII/72/24 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla innych jednostek samorządu terytorialnego w 2025 roku, którą załącza się do 

protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny. 
 

Do punktu 8-go podpunktu 7-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie współdziałania z innymi 

jednostkami samorządu terytorialnego w celu grupowego zakupu energii elektrycznej na lata 

2026 i 2027 został radnym przekazany w stosownym czasie i dyskutowany na posiedzeniach 

Komisji. Jeżeli do projektu uchwały będą pytania odpowiadała będzie p. Agnieszka 

Wiśniewska Kierownik Wydziału Administracyjno – Gospodarczego.   

Pytań nie było. 

Pani Monika Skoczek Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała 

sentencję w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XII/73/24 w sprawie 

współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego w celu grupowego zakupu 

energii elektrycznej na lata 2026 i 2027, którą załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 8-go podpunktu 8-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie powołania Komisji 

konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Zespołu Opieki 

Zdrowotnej we Włoszczowie – Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II został radnym 

przekazany w statutowo obowiązującym terminie i dyskutowany na posiedzeniach Komisji. 

Jeżeli do projektu uchwały będą pytania odpowiadał będzie p. Robert Suchanek Kierownik 

Wydziału Organizacyjnego.   

Pan Jerzy Suliga zwrócił się z pytaniem do obecnego na sali p. Dyrektora ZOZ, na które 

oczywiście nie musi odpowiadać i zapytał, czy p. Dyrektor będzie startował w konkursie.  

Pan Rafał Krupa odpowiedział, że planuje.  
 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XII/74/24 w sprawie 

powołania Komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora 

Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie – Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II, którą 

załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 8-go podpunktu 9-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w składzie 

osobowym Komisji Rewizyjnej został radnym przekazany i dyskutowany na posiedzeniach 

Komisji. Jeżeli do projektu uchwały będą pytania odpowiadał będzie Kierownik Wydziału 

Organizacyjnego.   

Pytań nie było. 

Pani Monika Skoczek Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała 

sentencję w/w projektu uchwały. 
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Rada Powiatu 16 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr XII/75/24 w sprawie 

zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej, którą załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 8-go podpunktu 10-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Powiatu Włoszczowskiego oraz zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 

Powiatu Włoszczowskiego i planu kontroli Komisji Rewizyjnej – na 2025 rok był radnym 

przekazany w stosownym czasie. Jeżeli do projektu uchwały będą pytania odpowiadał będzie 

Kierownik Wydziału Organizacyjnego.   

Pytań nie było. 

Pan Piotr Spurek Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał sentencję 

w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XII/76/24 w sprawie 

uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Włoszczowskiego oraz zatwierdzenia planów pracy 

stałych Komisji Rady Powiatu Włoszczowskiego i planu kontroli Komisji Rewizyjnej – na 

2025 rok, którą załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 8-go podpunktu 11-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały, która decyzją Rady została 

wprowadzona do dzisiejszego porządku obrad w sprawie zmniejszenia opłaty za wydawanie 

dowodu rejestracyjnego pojazdu.  

Pan Paweł Strączyński odnosząc się do projektu uchwały zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu 

jest jasno określone, iż opłaty z tytułu dowodów rejestracyjnych stanowią dochód własny 

Powiatu. Opłata nie jest do końca zniesiona, jest zmniejszona. Nadanie nazw ulic  

w miejscowości Czostków jest wynikiem decyzji p. Wójta Gminy Krasocin. Nigdy takie rzeczy 

nie były praktykowane, przynajmniej sobie nie przypomina, aby samorząd powiatu obniżał 

opłatę z tego tytułu zmiany ulic. Nie jest przeciwnikiem, ponieważ mieszkańcy będą mieli 

mniejszą opłatę, natomiast zapytał, czy takie stanowisko będzie praktykowane w przyszłości  

w każdym przypadku jeżeli burmistrz, czy wójt danej gminy zwróci się z wnioskiem  

o obniżenie opłat, to czy również będzie takie podejście.     

Pan Jacek Zięba zapytał, czy została przygotowana symulacja w zakresie ilości dowodów 

rejestracyjnych, które potencjalnie zostaną wymienione, z jaką kwotą trzeba liczyć się tej 

obniżki i czy Zarząd rozważał inną opcję np. że różnicę dopłaci Gmina Krasocin. Zapytał, czy 

jest taka opcja, aby Powiat nie pozbawiał się dochodu i żeby dla mieszkańców Czostkowa tą 

różnicę dopłaciła Gmina Krasocin. 

Pan Starosta zwrócił się do p. Zięby mówiąc, że jest to słuszna propozycja. Wyjaśnił jednak 

czym kierował się Zarząd. Symulacja jest wykonana. Na terenie Czostkowa jest 570 

samochodów. Pełny koszt dowodu rejestracyjnego tj. 54 zł, co daje kwotę 30 340 zł. W tej 

chwili osoby płaciłyby po 44,70 zł, czyli do budżetu Powiatu wpłynęłoby 25 060 zł. Różnica 

to kwota 5 180 zł. Zarząd uważa, że to nie jest taka kwota, żeby mieszkańcom nie pomóc.  

Z Gminą Krasocin współpracuje się dobrze, nie ma problemów z dofinansowaniem do zadań, 

które realizowane są na tamtym terenie, więc nie uważa za stosowne, aby prosić p. Wójta o te 

5 000 zł. Ponadto Gmina Krasocin musiałaby przekazać środki dotacją, ponieważ inaczej się 
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nie da tego zrobić. Zarząd umówi się tak z p. Wójtem, że jak będą kolejne inwestycje, czy kiedy 

będzie coś potrzeba, to taką kwotę na pewno p. Wójt dołoży, ponieważ dokłada więcej. 

Pan Wicestarosta uzupełniając wypowiedź p. Starosty poinformował, że wniosek był albo  

o zwolnienie całkowite z opłaty, albo z naszej części. Zarząd przygotował uchwałę o obniżeniu 

opłaty tj. około 10 zł mniej od dowodu rejestracyjnego. Jeżeli chodzi o Czostków, to  

p. Redaktor może potwierdzić, ponieważ jest mieszkańcem tej miejscowości, że w Czostkowie 

była bardzo skomplikowana numeracja. Czostków jest tą miejscowością, gdzie powstawały, 

powstają i pewnie będą powstawały kolejne budynki i kolejne domy przy ulicach. Jest tzw. 

ulicówka główna powiatowa i wokół drogi gminne. W Czostkowie powstało 19 ulic. Wydział 

Komunikacji będzie się starał, aby wymiany dowodów odbywały się płynnie. Zwrócił się do  

p. Strączyńskiego mówiąc, że do chwili obecnej nie były takie działania praktykowane. Przepis 

funkcjonuje już wiele lat, ale żadna gmina nie wnioskowała o to. Ostatnio nadawane ulice były 

na terenie Gminy Włoszczowa w miejscowości Czarnca, ale gmina nie skorzystała  

z możliwości złożenia wniosku. To był 2004 rok.  

Pan Paweł Strączyński zwrócił uwagę, że był jeszcze Kurzelów.    

Pan Wicestarosta powiedział, że Kurzelów być może był wcześniej.  

Pan Paweł Strączyński powiedział, że przed głosowaniem chciałby uzyskać deklarację, czy 

jeżeli będą takie wnioski, to Zarząd również tak będzie do nich podchodził.  

Pan Wicestarosta uważa, że jeżeli w dniu dzisiejszym zostanie podjęta uchwała, to tak będzie. 

Nie może jednak dać takiej gwarancji, ponieważ Zarząd może się zmienić. 

Pan Starosta powiedział, że gdyby to był większy koszt i duży uszczerbek dla Powiatu, to 

głosowałaby przeciw. Natomiast jest to kwota 5 000 zł i jest dobra współpraca z Gminą 

Krasocin i p. Wójtem, który nie robi problemów i dokłada środki do inwestycji, a nawet nieraz 

daje więcej pieniędzy i powiat robi więcej z środków gminnych niż własnych powiatowe drogi. 

Gdyby chodziło o kwotę 50 000 zł, to zastanawiałby się nad tym. Raczej żadna duża 

miejscowość nie będzie robiła zmiany ulic, a przy małych miejscowościach można sobie na to 

pozwolić, więc deklaracja taka może być.  

Pan Wicestarosta powiedział, że w przyszłości nawet jeżeli w Zarządzie będzie opozycja  

i podda taką uchwałę pod głosowanie, to zagłosuje za.  

Pan Przewodniczący zwrócił uwagę, że decyzyjność jest w rękach radnych, to Rada stanowi 

prawo, a Zarząd zgłasza. 

Pan Leopold Kwapisz uważa, że nie ma nad czym bić piany, ponieważ tak jak było powiedziane 

nie jest to wysoka kwota, a współpraca z Gminą Krasocin jest dobra. W każdej gminie mogą 

nastąpić zmiany ulic, czy jakieś inne przypadki, w których trzeba będzie wymieniać dowody 

rejestracyjne, czy prawa jazdy. Zachęcił do zagłosowania za. P. Wójta i Gminę Krasocin na 

pewno stać jest, aby pokryć kwotę 5 000 zł, ale raczej chodzi o dobrą wolę, aniżeli o jakieś 

niewielkie pieniądze.   

Pani Monika Skoczek Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała 

sentencję w/w projektu uchwały. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XII/77/24 w sprawie 

zmniejszenia opłaty za wydawanie dowodu rejestracyjnego pojazdu, którą załącza się do 

protokołu.  
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Do punktu 9-go/ 

Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt stanowiska był odczytany na początku sesji. 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

Pan Jerzy Suliga powiedział, że nie zagłosuje za stanowiskiem, ponieważ uważa, że jest to 

kolejne stanowisko, które nic nie zmieni. Jego zdaniem wystarczające są wyjaśnienia rzecznika 

PKP Intercity, z których wynika, że 21 połączeń, które były zostanie utrzymanych i zostało 

dołożone jeszcze 6 kolejnych pociągów. Poza tym z kalkulacji, która została przedstawiona 

bilet do Warszawy na Pendolino kosztował 170 zł, a bilet na pociąg o może nieco niższym 

standardzie, ale czasie przejazdu do Warszawy różniącym się o kilka minut 53 zł. Uważa więc, 

że pewne sformułowania w stanowisku Rady nie są do końca prawdziwe, ponieważ  nie widzi 

pogłębiającego się wykluczenia komunikacyjnego regionu, a założenia horyzontalne na lata 

2034 – 2035, to jest tak daleka perspektywa, że tyle może być zupełnie innych czynników, które 

wpłyną na to, że dziś nie można w ogóle powiedzieć jak to będzie wyglądało za 10 lat. Dlatego 

takiego stanowiska nie poprze. 

Pan Zbigniew Hamera uważa, że minusem jest likwidacja połączeń Pendolino, ale stwierdzenie, 

że doprowadzi to do zapaści społeczno – gospodarczej jest trochę pesymistyczne. Tak jak 

powiedział p. Suliga zostały dodane nowe połączenia Intercity i trzeba by było ocenić sytuację, 

czy lepiej, aby było kilka drogich Pendolino, czy więcej połączeń Intercity. Zwrócił również 

uwagę, że połączenia Pendolino krakowskie i tak nie zatrzymywały się we Włoszczowie, 

zatrzymywały się te na trasie z Katowic. Ma nadzieję, że brak połączeń Pendolino spowoduje, 

że będą bardziej planowo jeździły pociągi Intercity i może to nie będzie z wielką niekorzyścią. 

Pociągi z Monachium, Budapesztu, czy Pragi przyjeżdżały planowo do Polski, natomiast coś 

działo się najprawdopodobniej w Sosnowcu i do Włoszczowy przyjeżdżały z dużym 

opóźnieniem. Jeżeli opóźnienie wynosiło powyżej 50-60 minut, to można było wsiąść do 

pociągu Pendolino i to była rzeczywiście korzyść. Warto by było przeanalizować tą kwestię, 

ponieważ pociągi Intercity są tańsze i jest ich więcej 

Pan Piotr Bulski poparł stanowisko złożone przez grupę radnych. Był świadkiem historycznego 

wydarzenia, które miało miejsce 16 października 2006 roku, kiedy pierwszy raz zatrzymał się 

pociąg na dworcu PKP Północ. Wówczas śp. Premier Przemysław Gosiewski mówił, żeby 

otworzyć Polskę lokalną na świat. Ma wrażenie, że to co zostało obecnie przez władze PKP 

przedstawione, to jest początek zwijania polski lokalnej. Poruszona została kwestia cen biletów, 

ale z tego co wie włoszczowscy przedsiębiorcy ubolewają nad tą decyzją, ponieważ ich 

kontrahenci przez ten zły ruch stracą. W biznesie chodzi o czas. Nie chce uprawiać polityki, ale 

wszyscy są świadkami tego, co dzieje się w czasie ostatniego roku w kraju. Wcześniej mniejsze 

miejscowości były wspierane, a teraz jest odwrotnie i w związku z tym stanowisko popiera. 

Pan Starosta poinformował, że wniosek również podpisał. Radni mówili, że wzrosła liczba 

połączeń Intercity, ale patrząc tylko na warszawskie połączenia, to według starego rozkładu 

były dwa pociągi więcej niż według nowego. P. Hamera zwrócił uwagę, że nie wszystkie 

pociągi Pendolino zatrzymywały się, ale jeden z tych pociągów, który się zatrzymywał jechał 

do Gdańska i podróż trwała 4 godziny. Można powiedzieć, że mieszkańcy Włoszczowy, to 

społeczność drugiej kategorii i jak chcą jechać, to niech pojadą do Katowic, czy Warszawy  

i dalej do Gdańska. Wszyscy muszą mieć możliwość podróżowania i przemieszczania się 

bardzo szybko. P. Prezes, czy Wiceprezes spółki PKP wyjaśniał, że pociąg Pendolino traci dwie 

minuty zatrzymując się na stacji Włoszczowa. Uważa, że jest to przesada, a tym bardziej biorąc 
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pod uwagę jakie są opóźnienia pociągów. Pociągi Pendolino także mają opóźnienia. Wszystko 

byłoby w porządku, gdyby zostały utrzymane dwa pociągi Pendolino, a chodzi głównie  

o dalekie połączenia np. do Gdańska. Nie chce wnikać w zakres połączeń z Warszawą, 

ponieważ te połączenia są.  

Pan Jacek Zięba odniósł się do stanowiska, ale pod względem formalnym i zwrócił uwagę,  

że ponownie został zaskoczony, ponieważ na minutę przed sesją otrzymał stanowisko. Chciałby 

to stanowisko mieć wcześniej, aby je przeanalizować, a przynajmniej bardzo dokładnie 

przeczytać i rzeczywiście porównać sobie ile połączeń było wcześniej, ile jest teraz, czy ten 

czas różni się i o ile się różni. Byłyby to podstawy do tego, żeby w sposób nie emocjonalny, 

ale wyważony zagłosować. Poprosił, aby na przyszłość, jeżeli będzie przygotowywane jakieś 

stanowisko radni mogli je otrzymać wcześniej, a nie z zaskoczenia.  

Pan Wicestarosta powiedział, że niepotrzebne Pendolino we Włoszczowie, tak jak niepotrzebne 

CPK i port lotniczy w Polsce, ponieważ będzie w Berlinie. Zwrócił się do p. Suligi mówiąc,  

że 14 października 2015 roku, kiedy p. Suliga robił konferencję z p. Schetyną, z p. Burmistrzem 

Dziubkiem i p. Wojewodą, była mowa o Pendolino i o tym, że przynosi dochody i opłaca się. 

Dziwne, że 9 lat funkcjonowało Pendolino, a teraz się nie opłaca, ponieważ Zarząd PKP tak 

mówi. Może dlatego Pendolino było tak chwalone wówczas, ponieważ 25 października  

2015 roku odbywały się wybory do Sejmu i ówczesny premier, czy wicepremier przyjechał  

i chwalił.   Śp. Przemysław Gosiewski był hejtowany i nawet w sądzie był o to, co dzisiejsza 

koalicja 13 grudnia robi i robiła. Dokument powstał na podstawie ustawy, więc nie można 

mówić, że to są tylko konsultacje. Jest mowa o dalszych połączeniach i w 2015 roku, na słynnej 

konferencji, była mowa o ty, że ilość pociągów się zwiększy, ponieważ będzie wybudowana 

łącznica w miejscowości Czarnca. Wszystko się zgadza to co teraz jest mówione,  

co przedstawiciel PKP mówi, że wzrasta ilość połączeń i było to już mówione w 2015 roku, 

tylko szkoda, że likwiduje się tak ważne połączenie jak pociąg Pendolino. Mieszkańcy 

przychodzili i prosili, aby tą sprawą się zająć, ponieważ inne organy i samorządy tłumaczą jak 

mantra przedstawiciela PKP. Zarząd natomiast bez względu na podziały polityczne uważa,  

że trzeba walczyć o swoją małą ojczyznę. Z Gdańska można było przyjechać na spotkanie, czy 

do pracy w trybie szybkim, a teraz tego nie ma. Nie można usprawiedliwiać i robić poddaństwa 

pod PKP. Trzeba o to walczyć, ponieważ to jest wspólne dobro powiatu włoszczowskiego. Oby 

nie było tak, że za 5 lat w ogóle pociąg się nie będzie zatrzymywał, ponieważ powiedzą, że nie 

będzie się opłacać. Nawet już Gazeta Wyborcza pisze, że obecny Minister Infrastruktury robi 

wszystko, żeby taki dworzec otworzyć na Centralnej Magistrali Kolejowe w Białej Rawskiej. 

Dla tamtego regionu z pewności jest to ważne. Jeżeli mówi się, że to jest niedochodowe, 

nieopłacalne, drogie, a powstają nowe przystanki na Centralnej Magistrali Kolejowej, to może 

dojść do tego, oby nie doszło, że za 5 lat będzie jeszcze mniej zatrzymywało się pociągów  

we Włoszczowie, ponieważ jest Biała Rawska. Może podchodzi trochę emocjonalnie do tego 

tematu, ale zawsze będzie o to walczył. Nawet kiedy był rząd Prawa i Sprawiedliwości Zarząd 

walczył o środki i starał się jak najwięcej pozyskać dla powiatu włoszczowskiego i tak będzie 

nadal. Na pewno spotkamy się za 2-3 miesiące, aby porozmawiać o tym, co się dzieje we 

włoszczowskim szpitalu. Poświęcona zostanie sesja na ten temat i wówczas stanowisko 

zostanie radnym przekazane do sczytania. Zarząd chce szpital rozwijać. Kiedy uczestniczył  

w Konwencie Powiatów, ponieważ p. Starosta był na urlopie, budujące było to, że wszystkie 

powiaty, wszyscy starostowie mieli jedno zdanie i nie zgadzali się z opinią p. Dyrektor 
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Narodowego Funduszu Zdrowia, a chodziło o plan rozwoju szpitali, który był nie do 

zaakceptowania. Jest pomysł na komorę hiperbaryczną we włoszczowskim szpitalu, czego nie 

ma w województwie świętokrzyskim. W planie komora wpisana była, ale teraz jej nie ma. 

Kolejna kwestia, to rezonans magnetyczny. Po wielu staraniach p. Starosty i p. Dyrektora udało 

się, że w ten dokument został wpisany rezonans. Jeżeli program rozwoju szpitala nie zawierałby 

takiego wpisu, to nawet nie można by było starać się w Ministerstwie o środki zewnętrzne. Już 

2-3 lata temu mowa była o tym, że szpitale powiatowe powinny nie istnieć. Przez 6 ostatnich 

lat ponad 60 mln zł zostało zainwestowane w szpital. P. Dyrektor robi co tylko może i sytuacja 

poprawiła się. Oby nie było tak, że na końcu bieżącej kadencji będzie powrót do 2018 roku.  

Pan Jerzy Suliga odniósł się do wypowiedzi p. Wicestarosty mówiąc, że zupełnie nie rozumie 

zarzutów. Nie zwoływał żadnej konferencji prasowej na Dworcu Północnym. Przyznał, że był 

tam, ale nawet o ile dobrze pamięta, nie wypowiadał się. Być może wówczas ekonomicznie 

opłacało się, żeby pociągi Pendolino zatrzymywały się, a teraz tak nie jest. W tej chwili nie 

potrafi tego określić. Nigdy nie hejtował śp. Premiera Przemysława Gosiewskiego i jak wielu 

mieszkańców z terenu powiatu włoszczowskiego jest mu wdzięczny, że przyczynił się do tego, 

żeby szybkie pociągi zatrzymywały się we Włoszczowie. Przypomniał, że w kadencji, kiedy 

pełnił funkcję starosty, p. Wicestarosta ciągle zarzucał mu uprawianie polityki. Nigdy nie był 

politykiem i pewnie nie będzie. Jest samorządowcem, a że wystartował w tych, czy 

wcześniejszych wyborach z takiego, a nie innego ugrupowania politycznego, to tego nie zmieni, 

nie żałuje i tego się nie wypiera. Uważa, że pewne sprawy można szybciej załatwić 

rozmawiając np. z PKP Intercity. Można się wybrać na takie spotkanie z delegacją przy 

wsparciu polityków, którzy mają jakiś wpływ. Podejmowanie takiego stanowiska natomiast jest 

bardziej na pokaz, dla poklasku, aby pewne kwestie wyolbrzymiać. Można to wszystko 

załatwić zupełnie inaczej. 

Pan Wicestarosta powiedział, że nie chodzi o politykę. Mieszkańcy przychodzili i prosili, aby 

cokolwiek zrobić, aby zaapelować w tej sprawie. Nie interesują go tłumaczenia PKP. Nie 

będzie tworzył poddaństwa. W dniu dzisiejszym Zarząd dowiedział się, że wykluczenie 

komunikacyjne znowu spadło na powiat włoszczowski, który nie otrzymał pieniędzy na żadną 

linię. Trzeba o to walczyć, żeby z PKP nie było tak samo. Nikt nie mówi o polityce. Mieszkańcy 

o to proszą i Zarząd będzie w ten sposób działał. To nie pierwsze takie stanowisko. Już widzi 

na niektórych mediach społecznościowych i portalach samorządów, że nie walczą o to, tylko 

tworzą poddaństwo, a z jego strony na to zgody nie ma i nie będzie. 

Pan Leopold Kwapisz sądził, że formalnością będzie zagłosowanie za stanowiskiem, ponieważ 

to nic nie kosztuje, ale p. Suliga włożył kij w mrowisko. Uważa, że pociąg jest potrzebny  

i jeżeli jest możliwość zaprotestowania przeciwko likwidacji, czy przywróceniu, to trzeba o to 

walczyć. Jego rodzina też korzystała z tego pociągu. Jeżeli kogoś jest stać, to może jechać 

pociągiem Pendolino, a jeżeli nie, to jedzie innym. To nic nie kosztuje, więc nie rozumie czemu 

głosować przeciw, albo wstrzymywać się. Uważa, że należy zagłosować za stanowiskiem. 

Pan Starosta powiedział, że podejmowane działania muszą być oficjalne, aby mieszkańcy 

wiedzieli, że radni za nimi się wstawiają. Może porozmawiać prywatnie, ale to radni jako Rada 

reprezentują mieszkańców. Jeżeli mieszkańcy przychodzą i proszą, to należy ich reprezentować 

i wyrazić wspólny głos przeciwko wykluczeniu komunikacyjnemu, ponieważ teraz Pendolino, 

a potem kolejny pociąg. Odniósł się do decyzji o tym, że powiat nie otrzymał dofinansowania 

do linii autobusowych. Poinformował, że posiada dokument, który wpłynął od p. Wojewody  
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w formie wykazu i faktem jest, że żaden powiat dofinansowania nie otrzymał. Powstały jednak  

związki gmin np. gmina Wiślica, Busko Zdrój, Pińczów, Złota, Nowy Korczyn, aby sięgnąć po 

pieniądze, żeby mieszkańcom zabezpieczyć możliwość przemieszczania się. Podziękował 

radnym za to, że zawsze głosowali za tym i można było środki pozyskać, aby mieszkańcom 

ulżyć. W tej chwili powiat został z tego wykluczony. Zgodnie z ustawą pierwsze są gminy, 

następnie związki gmin, powiaty i na końcu województwo. To nie jest tak, że całe 

województwo świętokrzyskie zostało wykluczone, ponieważ w miejsce powiatów weszły 

gminy i związki gmin. Zachęcił do analizy. Pociągi się ogranicza, ponieważ kto z Włoszczowy 

będzie jeździł Pendolino. Stanie się w końcu tak, że Włoszczowa zostanie komunikacyjnie 

wykluczona kolejowo i jeżeli chodzi o transport samochodowy. W ostatnim Konwencie 

Starostów uczestniczył także p. Dyrektor ZOZ i widział, że jeżeli chodzi o sprawę służby 

zdrowia, to wszyscy mówili jednym głosem. Nie było podziałów politycznych. Stwierdzono, 

że szpitale powiatowe nie mogą być zamykane, ponieważ mieszkańcom nie może być 

ograniczana dostępność do służby zdrowia. Poprosił, aby w kwestiach komunikacji kolejowej, 

komunikacji transportu autobusowego, czy służby zdrowia być jednością, ponieważ radni 

reprezentują mieszkańców i jedność jest potrzebna.  

Pan Przewodniczący poinformował, że pod stanowiskiem podpisało się dziesięciu radnych.  

On jest jedenasty i bez zastanowienia będzie głosował. Uczestnicząc w spotkaniach wigilijnych 

w liczących się na terenie powiatu firmach takie właśnie były kierowane informacje do 

Zarządu. Faktem jest, że stanowisko zostało późno przygotowane i radni otrzymali je późno, 

ale uważa, że dobrze, iż ono jest i dobrze, że radni nad nim zagłosują, a jak to się okaże. Należy 

do osób, które pamiętają czasy tworzenia dworca we Włoszczowie i dyskusja w tym temacie 

trwała ponad 20 lat. Dzięki p. Przemysławowi Gosiewskiemu w randze Wicepremiera,  

p. Ministrowi Transportu Polaczkowi z ziemi śląskiej, Prezesom PKP przekonanym do 

słuszności tej decyzji, udało się ją podjąć, wywalczyć i otrzymać. Byłby ostatnim, który 

zagłosowałby, żeby tego nie popierać i tego nie zrobi. Będzie popierał, ponieważ wie jak się to 

rodziło. Zapytał, co pomyśli młodzież, która korzysta z tego typu środków komunikacyjnych 

w różnych kierunkach. Oczywiście ceny biletów są jakie są i nie będzie się do tego odnosił, 

niemniej jednak jeżeli ktoś jest w potrzebie, to taniej zajedzie PKP do Warszawy, Katowic, 

Gdańska, czy Krakowa aniżeli własnym samochodem. Uważa, że należy się solidaryzować  

i w sprawach strategicznych dla powiatu być razem.   

Pan Zbigniew Hamera powiedział, że wygląda tak, jakby część radnych głosując przeciw 

stanowisku chciała zamykać peron, a tak nie jest. Jest za tym, aby wszystkie pociągi 

zatrzymywały się we Włoszczowie. Natomiast sam tekst stanowiska został przekazany przed 

sesją i należałoby to przeanalizować, żeby nie doszło do tego, że zatrzyma się jeden pociąg 

Pendolino, a zabrane zostaną inne pociągi. Kilka lat temu część pociągów, które jeździły przez 

CMK zostało zabranych i jeżdżą przez Kielce oraz Radom, a wówczas interwencji nie było.  

Pan Przewodniczący powiedział, że być może uszło to uwadze.  
 

Rada Powiatu 16 głosami „za” i 1 „przeciw” przyjęła stanowisko Rady Powiatu 

Włoszczowskiego w sprawie likwidacji połączeń kolejowych Pendolino na stacji „Włoszczowa 

– Północ”. Stanowisko stanowi załącznik do protokołu.  
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Do punktu 10-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że pogrzeb zmarłego radnego Bronisława Sokołowskiego 

odbędzie się w piątek 27 grudnia w kościele parafialnym w Kossowie o godzinie 12. 

Zaapelował do radnych o uczestnictwo w poczcie sztandarowym. Następnie poinformował,  

że kolejna sesja planowana jest w styczniu przyszłego roku o czym radni w stosownym czasie 

zostaną poinformowani. Na zakończenie złożył życzenia z okazji zbliżających się świąt Bożego 

Narodzenia i Nowego Roku.   
 

Do punktu 11-go/ 

Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad dwunastej sesji został w całości 

wyczerpany. Podziękował wszystkim radnym i gościom za udział w sesji. Ogłosił zamknięcie 

dwunastej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego kadencji 2024 – 2029.  

 

 

Protokołowała           Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Agata Tomasik               Zbigniew Matyśkiewicz 

 

 


